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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 
 

13/2023. 
 

J E G Y ZŐK Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2023. december 7-én 10.00 órai megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Közösségi ház nagyterme, 2657 Tolmács, Kovács Géza tér 13. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia képviselő 
 dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 
Lakosság részéről megjelent: Fejes Balázs tolmácsi lakos 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi 
tagból 3 fő jelen van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
Gyuricza Gergő képviselő jelezte, hogy kicsit késni fog az időjárás miatt, illetve Hámori 
Imréné is jelezte, hogy az útviszonyok miatt nem indul el. Nyilván való, hogy Zsámbékról 
nem fog ebben az időben elindulni! 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Jakus Szilvia képviselőt. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 3 igen szavazattal 
elfogadta. 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Van-e még valakinek egyéb napirendi javaslata?  
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Én szeretnék a 3. napirendhez hozzászólni, amennyiben megkapom a szót! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Amennyiben a képviselő-testület megtárgyalta, természetesen megadom a szót! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Köszönöm! 
 
A képviselő-testület a napirendeket 3 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi 
napirendeket tárgyalja: 
 
Napirend 
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1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 

1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről  
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

 
2. „Karácsonyi csomag” juttatása 

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 
 

3. Az avar és kerti növényi hulladék égetésének szabályairól szóló rendelet megalkotása 
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

 
4.  EGYEBEK 

- Tolmács 02/20 hrsz terület megosztása 
             - Extrém Légisport Egyesület bérleti szerződés módosítás iránti kérelme 

 - Játszótér kialakítását pályázati lehetőség 
 
 
 
AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
 

1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ugye az utolsó testületi ülésen már mondtam, hogy a repülősök szeretnének szerződést 
módosítani, akkor abban maradtunk, hogy dolgozzák ki a módosításukat, küldjék meg nekem, 
amit én továbbítok az ügyvéd úrnak, aki majd véleményezi azt! Ez meg is történt, az ügyvéd 
úr megküldte a javaslatát. 
Országosan gondot okoz a közlekedésben a jelenlegi hó helyzet! Sokan nemtetszésüket 
fejezték ki a településünkön a hó eltakarítással kapcsolatban! Nem akarom ezt méltatni, de 
ismerem a környező településeken uralkodó helyzetet, és magasan vezetünk a hó eltakarítás 
terén! Más helyen a hivatal dolgozói lapátolják el a havat, hogy be tudjanak menni dolgozni! 
Én úgy érzem, hogy mi ezen a téren nagyon jól állunk! Nyilván vannak problémák, de 
megbeszéljük, megpróbáljuk kiküszöbölni! Reggel is volt egy bejelentés, és jegyző asszony 
arra kérlek, hogy most már kemény felszólítások menjenek ki! 
A perui úttal kapcsolatban csak annyit, hogy nagyon sikeres volt gazdaságilag is! A kávé, 
kakaó és gyümölcsök behozatalával kapcsolatban a helyi szövetkezet elnökével tudtunk 
beszélni! Úgy gondolom, hogy a közelben lévő vállalkozássokkal össze tudnánk őket hozni, 
és azt szeretném, hogy Tolmács településnek is hozzon majd iparűzési adó bevételt, 
amennyiben sikerül megállapodniuk! A peruiak szeretnék, ha Magyarországon összehoznánk 
egy közös kistérségi polgármester találkozót, amin – természetesen – perui polgármesterek is 
részt vennének. Engedjétek meg, hogy egy kicsit dicsekedjem! Jamalka város díszpolgárává 
választottak!  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Tudjuk! Gratulálunk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez számomra nagyon megható volt! Nézzétek meg mit kaptam! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Kaptál kulcsot! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szép! Nagy szegénység van abban a térségben? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Sikerült megismernünk, hogy az ott élők hogyan is élik a mindennapjaikat. Ott nincs hó 
helyzet, mert mindig 25-28 fok körül van a hőmérséklet, de ha esik az eső baj van, mert 
jönnek a földcsuszamlások! A mi földutjaink az ő útjaikhoz képest sztrádák! A közös 
vacsorára készítünk egy beszámolót, ahol fotókkal bővebben beszámolunk az utazásunkról! 
Van mit mondani róla! 
Van-e valami, ami kimaradt? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem nincs! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor kérem, hogy fogadjátok el a beszámolómat! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
A képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a polgármester tájékoztatóját. 
 
 
 

2. „Karácsonyi csomag” juttatása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mivel én Peruban tartózkodtam a karácsonyi csomagok összeállítását az alpolgármester 
asszonyra bíztam! Kérlek, mond el, hogy mi lesz a csomagban! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Sikerült a tavalyi összegen belül maradni, én úgy gondolom, hogy meg fog felelni! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Mi lett véve? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nem minden jött úgy össze, ahogy szerettem volna – termosz gravírozva -, de azt gondolom, 
hogy nem haszontalan dolgokat szereztünk be! 
 
 
Gyuricza Gergő képviselő megérkezett az ülésterembe. 
 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Egy szép, karácsonyi díszszatyorba került két csomag tészta – Pista Pasztától beszerezve -, 
egy csomag csokis perec – Urbántól beszerezve -, fél kiló szaloncukor és egy illatgyertya. Az 
egy kicsit olyan maradandóbb! Sikerült olyan méretű szatyrot venni, amibe mindez pont 
belefért! Bele fért mindez 3.000 Ft-ba. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem mindez nagyon jó! Elmondhatjuk, hogy tudtunk valamit adni karácsonyra! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ügyes vagy! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jövő héten ki is lehet hordani! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mihelyt olyan lesz az idő, hogy nem ázunk el a csomagok kihordása közben, kihordjuk! 
Szerintem egy-két nap alatt meglesz! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Még a karácsonyi üdvözlet nincs kinyomtatva, az még hiányzik a csomagból! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó, ha az is meglesz, vihetjük! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
A képviselő-testület egyhangúlag elfogadta az alpolgármester tájékoztatóját. 
 
 
 

3. Az avar és kerti növényi hulladék égetésének szabályairól szóló rendelet megalkotása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Olvastátok a rendeletet-tervezetet? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen! Úgy van, ahogy megbeszéltük az előző ülésen! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van-e még valakinek valami vélemény, javaslata? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem ez így nagyon jó! Egy évben kétszer lehet, ez elég! Mindenki szárítsa ki, égesse el 
az, ami oda való, és kész! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
És, ha valaki olyat tüzel, ami nem oda való? Azzal nem tudunk csinálni semmit? 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Nem igazán! Beszéltem a kormányhivatallal, azt mondták, hogy most ők is állásfoglalást 
kértek a miniszterelnökségtől, mert eléggé kuszán van fogalmazva az egész égetéssel 
kapcsolatos jogszabály! Van, ami a katasztrófavédelem hatáskörébe tartozik, van, ami az 
önkormányzatokéba, van, ami a kormányhivatalnál, mert környezetvédelmi hatóság vagyunk 
mindhárman! Azt tanácsolták, hogy szankciót ne írjunk be, hiszen pont erről kérték az 
állásfoglalást! Tisztázni szeretnék, hogy melyik szerv mit szankcionálhat! Amíg nem kapnak 
választ a miniszterelnökségtől, addig ne írjunk bele! 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Talán annyit bele lehet írni, hogy égetési napon ellenőrzés várható az önkormányzat részéről! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
És ki fogja ellenőrizni? Nincs rá kapacitás! Olyan dolgot nem írhatunk bele, amit nem tudunk 
megvalósítani! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azért ez egy törvény! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Értem. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A tüzelők biztosítsák a bejárás lehetőségét! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Ez nem jó ötlet! Nem vagyunk rendvédelmi szerv! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tudjátok itt az a baj, hogy hozunk egy rendeletet, de nem tudunk szankcionálni, nincs jogunk 
semmihez, és mindenki az éget el, amit akar! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Ha mást is tüzelnek, akkor a szomszéd bejelenti a katasztrófavédelemnek, ők kijönnek 
ellenőrizni, mert van hatáskörük! Ennyit lehet tenni! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Bízzunk benne, hogy ésszel fognak tüzelni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amennyiben a testületi tagoknak nincs további hozzászólása, akkor megadom a szót Fejes 
Balázs tolmácsi lakosnak! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Az égetés és az otthonok fűtése témában szeretnék pár gondolatot mondani! Nagyon érdekes 
kontrasztot tapasztalok a településen. Én azt vettem észre, hogy akik úgymond szegények, 
azok becsületesen, normális keretek között fűtenek! Itt hozzá kell tennem, hogy a fával való 
tüzelés nagyon jól működik, hiszen számos skandináv országban a fűtés a mai napig 
fatüzelésen alapul. A faluban viszont számos helyen lehet olyat tapasztalni, hogy ipari 
hulladékot – osb rétegelt lemez, préselt bútorlap, stb. – vannak betárolva – feltehetően – 
fűtésre. Nyilván ezzel pénzt tudnak megspórolni! Ezzel csak kettő probléma van! Az egyik az 
a mérgező füst, amitől sem szellőztetni, sem levegőzni nem lehet! A másik pedig az egészség! 
Nem veheti ily módon el egy ember a többi ember egészségét! Sokat gondolkodtam azon, 
hogy mit lehetne ez ellen tenni! Én azért hiszek abban, hogy ha legalább egy ember változtat a 
szokásain szankciók nélkül, akkor már – igaz ici-pici – sikert értünk el! A közösségi médiába 
– amit szinte minden otthonban használnak – lehetne egy figyelem felhívó kampányt indítani, 
hogy normális tüzelőanyaggal fűtsenek az emberek! Az önkormányzat is biztosít szociális 
tüzifát a rászorulóknak. Az, hogy normális berendezési tárgyakban fűtsenek az emberek az 
nem csupán pénz kérdése, mindenki érdeke. Vélhetően azoknak az embereknek, aki veszélyes 
anyagokkal fűtenek vannak gyerekeik, unokáik, ezért az ő érdekük is, hogy ne szennyezzék a 
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levegőt! Hiszen a saját családjuk egészségére is kihat! Nem tudom, hogy van-e lehetőség 
ilyen figyelem felhívásra? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Én pár éve rendszeresen csináltam ezt közösségi oldalon és a Kisbíróban is. Ez nyilván nem 
elég, és folytatni kell! Volt erre már próbálkozás, szerintem lehetne folytatni! Igaza van 
Balázsnak! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha már eggyel kevesebb ember csinálja, akkor már volt foganatja neki! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor viszont az a kérésem Szilvi képviselő asszony, hogy készíts egy ilyen plakátot, küld át 
nekem és felteszem a közösségi oldalra! Kéthetente meg lehet ismételni, hogy minél több 
ember olvassa meg lehet osztani! Nyilván valakire hatással lesz, van, akit nem érdekel majd! 
Balázs! Abban igazad van, hogy nem a fával való fűtéssel van itt a gond, de amikor rádobják 
a műanyagot préselt lapokat, azt nagyon lehet érezni! Hát azt nem kellene eltüzelni! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Innentől a rendeletünkre is lehet hivatkozni, hiszen abban is benne van! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Ez egy vonzó kis település, én sem véletlenül költöztem ide! A vendégeim is azt mondják, 
hogy nagyon szép ez a falu! Az viszont, hogy fűtési szezonban okádják a kémények a 
mérgező füstöt, az már rontja a település megítélését! Én azt gondolom, hogy vannak 
emberek, akik csak tájékozatlanságból csinálják! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Ha észreveszik az emberek, hogy valaki nem a megfelelő tüzelőanyaggal fűt – veszélyes 
hulladék -, akkor a kormányhivatal természetvédelmi és környezetvédelmi osztályához lehet 
bejelentést tenni. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ez csak akkor ér valamit, ha abban a pillanatban itt is tudnának lenni! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
A rendőrség is értesíthető, ha nagyon veszélyes a helyzet, vagy amennyiben az égetés hivatali 
munkaidőn kívül zajlik!  
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
A büntetés és a szankciók általában ellenérzést szülnek, nem feltétlenül jók! A tájékoztatás, 
ami humánus megoldás, de igazi eredményt nem várhatunk el tőle, Viszont kevesebb 
ellenérzést kelt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az, aki ilyeneket tüzel, tudja, hogy nem szabad, de azért ő tüzeli! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Olyan értelmi szinten van! Sajnos van ilyen! Egy van az utcánkban is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Igen! Jöjjenek az e-mail címemre ezek a figyelem felhívók, amiket föl tudok tenni a közösségi 
oldalra! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja az előterjesztett az avar és kerti növényi hulladék égetésének szabályairól szóló 
rendelet ismét megalkossuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az avar és kerti növényi hulladék égetésének szabályairól szóló rendelet 
megalkotása napirendet megtárgyalta, és 3 igen szavazattal, 1 nem szavazattal tartózkodás 
nélkül elfogadta és megalkotta következő rendeletét:  
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 9/2023. (XII. 07.) 
önkormányzati rendelete 

 
az avar és kerti hulladék égetésének szabályairól 

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amiért az én nem szavazatom volt: Egyszer már kivezettük a törvényesség által megküldött 
figyelmeztetésre! A környező települések többsége is megtette ezt a lépést! 1,5 év alatt a falu 
döntő többsége megszokta, hogy nem lehet tüzelni, hiszen háztól viszik el a zöld hulladékot, 
illetve lehet komposztálni! Az ágaprító gépet azért vettük, hogy ledaráljuk a lakóknak az 
ágakat, ami jól működik szerintem. Megoldott a tüzelés kiváltása! Most 3-4 ember miatt 
visszavezetjük!  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Egyébként én veled értek egyet! Az én döntésem a „melyik ujjam harapjam meg” volt! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! 
 
 
 

4. Egyebek 
 
- Tolmács 02/20 hrsz terület megosztása 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Amiben határozatot kell hozni, az a 02/20 hrsz, ami a repülősök csarnoka! Beszéltünk már 
erről, hogy minden képen meg kell osztatnunk. Elkészültek a vázrajtok, most egy 
felhatalmazást kérek a testülettől, hogy a megosztást intézhessem a földhivatalban! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ez a terület, akkor még mindig egy helyrajzi számon van? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Igen, de most elkészültek a megosztással kapcsolatos anyagok, szeretném intézni a 
földhivatalban! Jegyző asszony elkészítette a határozati javaslatot, körbe adom, olvassátok el! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja a 02/20 hrsz megosztását az elkészült tervek alapján, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Tolmács 02/20 hrsz terület megosztása napirendet megtárgyalta, és 4 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő 
határozatot:  

 
103/2023. (XII.07.) képviselő-testületi határozat 

 
Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Tolmács 02/20. hrsz-ú ingatlan megosztásáról Csóri Miklós földmérő 
mérnök által készített RTS-11/949/2023. munkaszámú változási vázrajzot. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az ingatlan 
megosztás ügyében a Rétsági Járási Hivatal Földhivatali Osztályánál 
eljárjon. 

 
Határidő: haladéktalanul 
Felelős: polgármester 

 
 
 
- Extrém Légisport Egyesület bérleti szerződés módosítás iránti kérelme 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Repülősök kérelme! Tudjátok, hogy kérték a bérleti szerződés módosítását, amire mi azt 
mondtuk, hogy készítsék elő a szerződés tervezetet. Ezt meg is tették! Sok mindent bele írtak, 
ami részünkre hátrányt jelent! A Rétságtól átvett szerződésre azt mondta ügyvéd úr, hogy ez 
részünkre is megfelel! Ők többek között azt szeretnék, hogy minimum 15 évre kössük meg! 
Ez minket – önkormányzatot - hátrányosan érintenének! Viszont bele kellene foglalni, hogy a 
bérleti díj havi díja minden évben felülvizsgálatra kerüljön és az infláció mértékével 
növekedjen! Ügyvéd úr semmi képen nem javasolja az általuk javasolt módosításokat! A 
felújítással kapcsolatban azt javasoltam nekik, hogy keressenek olyan pályázati lehetőséget 
civil szervezeteknek, ami által felújíthatják a csarnokot! Mi – önkormányzat – ehhez 
hozzájárulunk! Mi a MFP-ban mást szeretnénk felújítani. A faluban lévő dolgokat, nem a 
repülősök csarnokát! A tető felújítását várják el tőlünk, ami a hatályos szerződés szerint a 
bérlő feladata! Azt javasolja ügyvéd úr, hogy az eredeti szerződés mindenben megfelelő, 
viszont a bérleti díj emelése indokolt legalább 10%-kal! Én azt javaslom, hogy az általuk 
felvetett módosításokat ne fogadjuk el! Mondják föl ők a szerződést, ha ez nem tetszik neki! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ki lehet onnan vonulni! Ne ők akarjanak dönteni, hogy mi mennyi időre szeretnénk bérbe 
adni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Sajnáljuk, de ez az önkormányzat tulajdona! Szerintem a 10%-os bérleti díj emelés januártól 
korrekt dolog! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Mennyi a bérleti díjuk? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kettőszázezer havonta, és húszezerrel emelnénk januártól. Én le fogok velük ülni, és 
megbeszélem velük, hogyan is döntött a testület! Jó lesz így? 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy a repülősök bérleti szerződésén nem változtatunk, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület az Extrém Légisport Egyesület bérleti szerződés módosítás iránti 
kérelme napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

104/2023. (XII.07.) képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az 
Extrém Légisport Egyesület (2651 Rétság, Szőlő utca 28.) által megküldött 
a jelenleg hatályos bérleti szerződés módosítására tett javaslatot.  
 
A képviselő-testület úgy határoz, hogy a jelenleg hatályos szerződést nem 
kívánja módosítani.  
 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az Extrém Légisport 
Egyesületet a döntésről tájékoztassa. 
 
Határidő: haladéktalanul 
Felelős: polgármester 

 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A kézilabdázók és a nőtincsi foci csapat kérte, hogy legyen egy kis fűtés a 
sportcsarnokunkban, a többlet költséget hajlandóak lennének megfizetni! Mi legyen? A 
csarnok felfűtése nagyon sokba kerül, ezt előre közlöm! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Felfűteni nem, de melegebbet lehet csinálni. Nem? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Gondold át, hogy hány légköbméter a csarnok! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Tudom. 
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Hajnis Ferenc polgármester 
A hivatalban a fűtés jelenleg is úgy van, hogy ahol vagyunk, csak azt fűtjük a panelekkel, 
néha vesszük föl a gázfűtést, amikor jön a jegyző is. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Állagmegóvás szempontjából is jó lenne, ha néha felfűtenénk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
5-6 fok van bent, tehát nincs hideg! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Én azt javaslom, hogy aki ide járnak, azokat tartsuk meg! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A csarnokot szeretnék fűtöttnek, vagy csak az öltözőt? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A csarnokot! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Most hányan fizetnek bérleti díjat? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Csak a nőtincsiek! Úgy tudom, hogy most 5.000 Ft/óra a díja! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Igen, mert módosítottuk 3.000 Ft-ról, amikor a közmeghallgatás is volt. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen, valóban akkor módosítottuk! Az a baj, hogy fűteni viszont nem 1-2 órát kell! Ez a fűtés 
akkor érné meg, ha folyamatosan jönnének adott napon, és kifizetődne a költségünk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mennyit fizet az önkormányzat a gáz köbméteréért? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A lakosságnak száz valamennyi, azt tudom. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha fölé megyünk a garantált árnak, akkor meg több mint 700 Ft-ot kell fizetnünk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az önkormányzatnak nem sok kedvezményt adnak, talán 500 Ft körül van köbmétere. Hétfőn, 
csütörtökön és pénteken járnak a csarnokba, akik sportolni szeretnének. Ez azt jelenti, hogy 
három napot kellene többet fűteni. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Kellene hirdetni a csarnok bélés lehetőségét, és szerintem többen jönnének! 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Mindenki tudja a környékben, hogy lehetősége van bérbe venni! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Nem feltétlenül! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az üzemekből is ide jártak sportolni! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
De most már nem, mert nem akarnak fizetni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát, igen! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Pár éve sokkal többen jártak ide! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Régen valóban sokkal jobban ki volt használva a csarnok, akkor talán érdemes volt fűteni! 
Este 9 óráig használták a sportolók! Mondjuk a rezsiárak sem ilyenek voltak! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Szerintem 12-13 fokra, ha felfűtjük, akkor már jobban jönnének ide! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Egy próbát megér! Ha nem lesz több jelentkező, akkor nem lesz fűtve, ennyi! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Most, akkor mi legyen? Hogyan döntsünk? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Szerintem tartsunk egy „próba” napot, és meglátjuk, hogy mennyi gáz fogy, amikor kiderül, 
hogy mennyit kellene pluszban fizetniük, és eldöntik, jönnek vagy sem! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Használat előtt egy órával előbb be kellene kapcsolni a fűtést. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Az a meleg fölmegy a lelátóra! Nem sokat éreznek majd belőle! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző  
Berényben úgy csinálják a közösségi ház bérbeadását – mondjuk, ez kicsit más, mint az itteni 
helyzet -, hogy amikor átadják a bérlőnek a kulcsot, akkor leolvassák a mérőállásokat, és 
amikor visszakapják akkor is megteszik ezt, és a rezsiköltséget a bérleti díjon felül megfizeti a 
bérlő. A gázfogyasztásra úgy tudom, hogy 560 Ft/m2 áron számolják fel! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor ezt kell csinálni nálunk is! Három órával előtte bekapcsoljuk a fűtést, akkor le kell 
olvasni a gázmérőt, és amikor elmennek, akkor is leolvasni, és azt a fogyasztást fizessék meg 
a bérleti díjon felül! 
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Dósa Istvánné alpolgármester 
Legyen így! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
És, ha nekik nem tetszik így, akkor eldöntik, hogy jönnek, vagy nem! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ezt meg lehet próbálni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! Akkor ezt megpróbáljuk! Csináljunk egy teszt napot! Ki ért vele egyet? 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Van velük bérleti szerződés kötve? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nincs, a határozatunk alapján fizetnek! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Holnap, ha jönnek a kézilabdás lányok, vegye föl Sándor a fűtést három órával előtte, és 
akkor látja majd a fogyasztást és a hőmérsékletet is, hogy mennyit emelkedik! Azért azt is 
hozzá kell tenni, hogy minél hidegebb van, annál több gáz fog fogyni! Úgy gondolják meg! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nyilván! Jó, és amikor jönnek nőtincsiek, akkor tudja mondani nekik, hogy három óra alatt 
mennyire megy föl a hőmérséklet! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A fogyasztási ár az ugyan annyi legyen, mint Borsosberényben? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Meg kell nézni a számláinkon, hogy mi mennyit fizetünk, és az alapján tudjuk 
továbbszámlázni. A hivatal délután már teljesen le van kapcsolva, mi fönt csak temperáló 
fűtést használunk! Mi legyen?  
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
A képviselő-testület egyhangúlag elfogadta az alpolgármester és polgármester javaslatát a 
sportcsarnok bérleti díjával kapcsolatban. 
 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Kiírták a magyar faluprogram pályázatait! Mondom, hogy mire lehet pályázni! Döntsön a 
testület, hogy mire nyújtsunk be pályázatot! Óvoda korszerűsítése, óvodai férőhelyek bővítése 
50 millió forintig. Önkormányzati ingatlanok korszerűsítése, fejlesztése 50 millió forintig. 
Temetők infrastruktúra fejlesztése 6 millió forintig. Eszközbeszerzés 6 millió forintig. Óvoda 
játszóudvar, közterületi játszóterek fejlesztése 6 millió forintig. Kommunális eszközök 
beszerzése, ez 15 millió forint. Tanya és falugondnoki busz beszerzése 15 millió forint. Az 
országosan erre szánt keret 10 milliárd forint. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
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Az önkormányzati hivatal felújítása és a játszótér létesítése a két legfontosabb, amire szükség 
van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A hivatal felújítása nagyon fontos lenne, de én nem bízok benne, hogy 50 milliót nyerünk! A 
játszótér pályázatot javasolnám! Nincs nyilvános játszóterünk! 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző  
Mintha azt hallottam volna, hogy 150 millió forint kerül majd szétosztásra az egész térségben, 
ezért szerintem is célszerű kisebb beruházásban gondolkodni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. Mivel a focipálya mellett lenne a legjobb helye egy játszótérnek – ott lehetne egy jó kis 
forgalomtól viszonylag mentes játszótér -, én már érdeklődtem, hogy mennyibe kerülne az ott 
lévő alap eltakarítása!  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Egy játszótérre kell az árnyét is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, de én most az alap elbontásánál tartottam, aminek az eltakarítását nem tudjuk 
megpályázni, az 5-6 százezer forint lenne, amennyiben nyerünk! Szerintem ezt 
bevállalhatjuk! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mi a testület véleménye? Mire pályázzunk? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Játszótér! Mondjuk, a focipálya a falu közepén van! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Az egy kicsit kiesik! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Jó, de a gyerekek nem fognak autó, kamion elé futni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, akkor erre nyújtunk be pályázatot! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Még azért van időnk, én a MÁV-ot megkeresném, hogy a buszmegálló mögötti területet adják 
át nekünk egy játszótér kiépítése érdekében, mivel az központibb helyen van! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mire van idő? Már hány éve próbáljuk, és nem reagálnak érdemben! Van értelme? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mikorra kell a pályázatot benyújtani? 
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Hajnis Ferenc polgármester 
Január elején, MÁV-ra már nincs idő! Kidolgozott pályázatot kell benyújtani! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Azért érdemes lenne azt a területet megszerezni, hiszen az közművesített rész!  
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mire gondolsz? Egy darabig van aszfaltos út, utána magántulajdonú területek vannak! Nem 
olyan egyszerű ez! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha megszereznénk, el kellene keríteni a területet! Mondjuk, nem lenne ott sem semmi gond 
egy játszótérrel! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Akkor most pályázzunk jelenleg is önkormányzati területen megvalósítani kívánt játszótérre? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: 
aki elfogadja, hogy a MFP-on belül játszótér kialakítására nyújtsunk be kérelmet, kérem, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a játszótér kialakítását megtárgyalta az „Egyebek” napirendi ponton 
belül, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a 
következő határozatot:  
 

105/2023. (XII.07.) képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 
pályázatot nyújt be a Magyar Falu Program keretében meghirdetett „Óvodai 
játszóudvar, közterületi játszóterek fejlesztése” megnevezésű 
MFP/ÖTIFB/2024/OJKJF kódszámú felhívásra 6 000 000 Ft értékben. A 
pályázat 100 %-os támogatási intenzitású, előfinanszírozott hazai támogatás. 
A támogatás folyósításának nem feltétele saját forrás biztosítása, illetve 
rendelkezésre állása. 
 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a pályázat benyújtására. 
 
Határidő: 2024. január 12. 
Felelős: polgármester 

 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Az utóbbi ülésen is volt már szó az utakra történő sárfelhordásról! Kimentek a figyelmeztető 
levelek, és mindenki visszareagált rá! Ketten is azt ígérték, hogy hozzájárulnak az út 
karbantartásához! Vesznek egy-egy nagy kocsi követ, amit szétterítenek a szóban forgó 
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földúton, az önkormányzat viszont vegyen apróbb követ, amit szétterít, és az majd leszedi a 
sarat, mire az aszfaltos útra érnek! Fejes Balázs! Te voltál az egyik bejelentő, ezt csak azért 
mondtam el, hogy tudjad, megoldás született ebben a problémában! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Köszönöm! A környezetünkben körülbelül 10-12 földút található. A mi utcánkba több földút 
is beágazik, és sajnos hozzák a sarat a járművek, amit általában nem takarítanak fel maguk 
után, ezért az egyik szintén az utcában lakó társammal rendszeresen takarítjuk, ezért nem 
tapasztalható a sárfelhordás! Ennek életminőség rontó hatása is van, mivel tiszta lábbal nem 
tudunk bevenni a lakásainkba. A Sziluska utcában nyáron a portól lehet megfulladni, télen 
pedig a felhordott sár okozza a balesetveszélyt. Szerintem a földes utjainkat döntő 
többségében nem tolmácsi lakosok használják, de nagyon tönkre tették! Akik használják az 
utat, azok az időjárásra nincsenek tekintettel! Teljesen kijárták, már szinte csak csapadékvíz 
elvezetésére, funkcionál! Amit az önkormányzatnak nagyon megköszönhetünk, hogy 
aszfaltozásra került a Sziluska utca vége és a Börzsöny utca! Ez sajnos lassan tönkre megy 
ennek a folyamatnak köszönhetően! Alámossa a víz és berepedezik, megsüllyedt. Az egész 
úttesttönkre megy! Olyan nagy gépekkel, rakományokkal terhelik ezeket az utakat, amikre 
nem számítottak a kivitelezés során! Próbáljunk valamit tenni ez ellen! Én találtam olyan 
lehetőségeket felderíteni, ahol az önkormányzat kedvezményesen tudna zúzott követ, murvát 
beszerezni, illetve a gépi munka is kedvezményes lenne. Tehát közvetlenül a forgalmazótól 
kellene beszerezni, csak a fuvart kellene az önkormányzatnak intézni! Én beszéltem egy 
nehézmunkagépessel, aki hajlandó lenne a földút helyreállítását elvégezni, és én ennek a 
földmunkának a költségét átvállalom az önkormányzattól. Polgármester úr! Szeretnék neked 
egy dokumentációt átadni, és légy szíves ezt az aláírásoddal igazolni, hogy átvetted! Ez 
lényegében az, amit elmondtam. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ehhez csak annyi a hozzáfűzni valóm, hogy nyilván mi is tudjuk, hogy nem a tüzépekről kell 
venni a követ, mivel ott nagyon drága! Nekünk is vannak kapcsolataink, ahonnan szoktuk 
hozatni. Egy kis kövünk még mindig van tartalékban, ha szükség lesz rá! Tehát, akik az utat 
szennyezik sárral, ketten is bevállalták, hogy hoznak rá követ, nekünk apróbb követ kell majd 
beszereznünk! Nyilván nem ebben a havas időben! Még úthengert is tudok rá olcsón szerezni! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Egyébként azt szerettem volna mondani, hogy a nagy kő lenne a legjobb megoldás, mivel az 
apróbb kaviccsal nem megyünk semmire! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen! Megpróbáljuk orvosolni a problémát. Szétteríttetjük a követ, amikor meghozzák és 
rászórjuk az apróbb követ. Falun mezőgazdasági munkák is folynak, ezért nem mondhatjuk a 
termelőknek, hogy most aztán ne menj oda, mert felhordod a sarat az útra! A vadászoktól 
viszont elvárnám, hogy besegítsenek, hiszen hobbi szintű dolog! Mondjuk, még a traktorostól 
is el lehet várni! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ez kötelező is nekik! Nem? 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
A vadásztársaság alapvetően azért használja a földútjainkat, hogy gyorsabban tudják 
megközelíteni az erőket, ahová vadászni járnak. Az utak letisztítását törvény írja elő minden 
használónak, ezért a vadászok általában azokon az utakon mentek vissza, ahol van sárrázó a 
földút kivezetésénél. Nem volt ebből probléma, de időnként előjön ez a tudathasadásos 
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állapot, hogy mindenki jön le a legrövidebb úton! Szerintem a település lakóinak nem kell 
ezzel együtt élni, mert nem az a dolguk, hogy folyton takarítsák a sarat az útról! Oldják meg 
azok, akik felhordták, és másnak ne okozzanak kár! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Erre én csak azt tudom mondani, hogy próbáljanak besegíteni abban, hogy egy sárrázót ki 
tudjunk alakítani. Erre hajlandóak ketten! Mi is megtesszük, amit tudunk! A Sziluska utca 
végén lévő házak kertvégénél nem megfelelően van lekerítve a kertvég, ezért nem igazán 
tudnak a járművek elfordulni! Beszélnem kell majd az utolsó ház tulajdonosával, hogy a 
Diósjenő felé eső sarkot valahogy próbálja meg bentebb hozni az elfordulás elősegítése 
érdekében. 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Igen! Azt már össze is törték neki! Nagyon szűkre kerítették! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Annak idején hoztunk egy olyan rendeletet, hogy akik külterületi utak mentén laknak a 
telekhatártól 2 méterrel bentebb kerítsenek, hogy normálisan lehessen közlekedni a 
földutakon! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Én, amikor megvettem a telket egyeztettem az önkormányzattal, és 5 méterrel bentebb raktam 
a kerítést a határomtól. Mezőgazdasági géppel kényelmesen elférnek, de kikanyarodni már 
nem biztos, hogy normálisan lehet! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Sajnos a szóban forgó kerítés előbb meg volt, mint a szóban forgó kerítés. Ezzel már nem 
tudunk mit csinálni! Más külterületen a rendeletünknek megfelelően kerítettek. Majd beszélek 
a szóban forgó tulajdonossal, hogy tegye ő is bentebb! Szerintem megérti majd! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Van, amikor az önkormányzati traktor is felhordja a sara! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Tudok róla! Már figyelmeztettem a dolgozónkat! 
 
Fejes Balázs tolmácsi lakos 
Egy kis emberi hozzáállást kérünk csak! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó! Megoldjuk, amint az idő engedi! 
Részemről az egyebeket befejeztem. Van-e még valakinek mondandója? 
 
 
 
További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az 
ülést lezárta. 
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K.m.f. 
 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Szabó Letícia Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 

Jakus Szilvia 
képviselő 


